## MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS STATE EDUCATIONAL INSTITUTION SCHOOL OF BUSINESS OF THE BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

Chair of Finance and Management

Master's thesis annotation

## SOURCES OF SMALL BUSINESS FINANCING IN THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA

HUO QINHAO

Scientific supervisor
Irina I.Krasnova
Ph.D. in Economics, Associate Professor

Master's thesis: 56 p., 16 figs., 17 tables, 55 sources, 3 app.

## SMALL BUSINESS, FINANCING, OWN FUNDS, BORROWED FUNDS, LENDING, INVESTING, FINANCIAL CONDITION

The purpose of the study is to analyze the sources of financing for small businesses in China and identify the most promising ones.

The relevance of the research topic is due to the fact that one of the main sectors of the Chinese economy, which has a significant impact on the pace of economic development, is small business. It is difficult to overestimate its role in the economy of the state, since the development of small businesses helps to increase employment by creating new jobs, expanding and updating the list of industrial goods and services offered, as well as creating a competitive environment.

The object of the study is a small business.

The subject of the study is the financing of small businesses.

Elements of scientific novelty of it consists in developing and substantiating theoretical principles and practical recommendations for improving the mechanism of internal financial management and proposing a set of measures aimed at increasing its effectiveness.

Technical, economic, social and (or) environmental significance: the significance of the work is determined by what contributes to the expansion and deepening of scientific ideas in the field of small business finance management.

The author of the work confirms that the analytical and computational material presented in it correctly and objectively reflects the state of the process under study, and all theoretical, methodological and methodological provisions and concepts borrowed from literary and other sources are accompanied by references to their authors.

This master's thesis is an independent research.

Магистерская диссертация: 56 с., 16 рис., 17 табл., 55 источников, 3 прил.

МАЛЫЙ БИЗНЕС, ФИНАНСИРОВАНИЕ, СОБСТВЕННЫЕ СРЕДСТВА, ЗАЕМНЫЕ СРЕДСТВА, КРЕДИТОВАНИЕ, ИНВЕСТИРОВАНИЕ, ФИНАНСОВОЕ СОСТОЯНИЕ

Целью исследования является анализ источников финансирования малого бизнеса в Китае и выявление наиболее перспективных из них.

Актуальность темы исследования обусловлена тем, что одним из основных секторов экономики Китая, оказывающим существенное влияние на темпы экономического развития, является малый бизнес. Его роль в экономике государства трудно переоценить, поскольку развитие малого бизнеса способствует повышению занятости населения за счет создания новых рабочих мест, расширения и обновления перечня предлагаемых промышленных товаров и услуг, а также формирования конкурентной среды.

Объектом исследования является малый бизнес.

Предметом исследования является финансирование малого бизнеса.

Элементы научной новизны заключаются в разработке и обосновании теоретических положений и практических рекомендаций по совершенствованию механизма внутреннего финансового управления и предложении комплекса мер, направленных на повышение его эффективности.

Техническая, экономическая, социальная и (или) экологическая значимость: значимость работы определяется тем, что способствует расширению и углублению научных идей в области управления финансами малого бизнеса.

Автор работы подтверждает, что представленный в ней аналитический и расчетный материал правильно и объективно отражает состояние изучаемого процесса, а все заимствованные из литературных и иных источников теоретические, методологические и методические положения и концепции сопровождаются ссылками на их авторов.

Настоящая магистерская диссертация является самостоятельным исследованием.